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Vragen van het statenlid Fred Walravens, Eelco van Hoecke en Martin Bos (Forum voor Democratie) inge-
volge artikel 44 reglement van orde

 
AANHANGSEL 

tot de notulen van de provinciale staten van Zeeland 2020 nummer 70. 
 
Toelichting: 
Nu de voorlopige schade van de Coronacrisis steeds duidelijker wordt en er nieuwsberichten en voorspellingen 
naar buitenkomen over de eerste inschattingen is het nu tijd om zoveel mogelijk de schade te gaan beperken 
waar mogelijk. Om een voorbeeld te geven wordt er landelijk verwacht dat er zo’n 40.000 mensen in de bouw 
hun baan zullen verliezen en dat de Coronacrisis groter geacht wordt te zijn in de bouwsector dan in de econo-
mische crisis van 2008. De vrijgemaakte 2 miljoen door de provincie is een eerste stap, maar wat kan de provin-
cie zelf nog doen om de schade te beperken? 
 

Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake Ondersteunen Zeeuwse 
bedrijfsleven in verband met Corona crisis: 
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 (ingekomen 7 april 2020   

1.  Kunnen GS een overzicht geven van 
alle mogelijkheden vanuit de provin-
cie om de (voornamelijk financiële) 
effecten van de coronacrisis te be-
strijden? Hierbij te denken aan bij-
voorbeeld exploitatietekorten van OV 
bedrijven aanvullen, coulant omgaan 
met klimaat- en duurzaamheidseisen 
voor het MKB, korting pacht agrari-
ers, het handhaven van subsidies 
voor afgelaste evenementen etc. 

1.  Met onze brief van 25 maart jl. met ken-
merk 20010100 hebben wij u een eerste 
impact van het coronavirus geschetst en 
de op dat moment reeds getroffen maat-
regelen. Sindsdien werken wij dagelijks 
aan het bestrijden van de effecten van 
de coronacrisis, waarvan wij in de Sta-
tenvergadering van 24 april jl. reeds 
mondeling toelichting op hebben gege-
ven. Tevens zijn wij met onder andere 
OV en evenementenorganisatoren in 
gesprek om te bezien wat nodig is. Ook 
in onze coronamonitor geven wij weke-
lijks een update van de maatregelen en 
gevolgen. Nog voor de zomer zullen we 
u nader informeren. 
 

2.  Kunnen GS een overzicht geven van 
alle vermijdbare uitgaven in de be-
groting voor 2020 welke vervolgens 
voor de ondersteuning van het 
Zeeuwse bedrijfsleven gebruikt kun-
nen worden? 

2.  In de begroting 2020 zijn de doelstellin-
gen en acties met bijbehorende financi-
ele inzet vastgelegd. Deze begroting is 
in lopende uitvoering, waardoor de bud-
getten voor het overgrote deel (bestuur-
lijk) verplicht zijn. Het anders aanwen-
den van de budgetten heeft dan gevol-
gen voor de uitvoering van de acties uit 
de begroting, als ook de afspraken die 
reeds met netwerkpartners zijn ge-
maakt. De begroting 2020 inclusief de 
voorgestelde wijzigingen in de voor-
jaarsnota 2020 achten wij nog steeds 
als noodzakelijk voor Zeeland. Verder 
hebben wij in de voorjaarsnota 2020 
aangekondigd om deze zomer een tus-
sentijds bericht (Zomerbrief) uit te bren-
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gen, waarin wij nader in gaan op de on-
deruitputting van budgetten vanwege 
vertraging of temporisering van uitvoe-
ring van beleid en de mogelijkheden die 
dat biedt om de middelen voor nieuwe 
maatregelen in te zetten. 
 

3.  Zijn GS voornemens om vooruit te 
denken over herstelmaatregelen zo-
als leges vergunningen getroffen 
sectoren en versnellen/versimpelen 
bouwaanvragen. Daarnaast kan bij-
voorbeeld gekeken worden naar het 
Deltaplan 2.0 van FVD-Zeeland, 
waarin gepleit wordt voor forse wo-
ningbouw in en rond Bruinisse, maar 
ook in Hulst en Terneuzen. Dit zijn in-
vesteringen die zich op korte termijn 
(aannemers die niet zonder werk ko-
men te zitten) en op lange termijn 
(economische groei door betaalbare 
woningen voor bewoners uit de 
Randstad en Vlaanderen) zal terug-
betalen in economisch herstel. 
 

3.  Samen met onze partners denken wij na 
over herstelmaatregelen. Leges, bouw-
aanvragen en woningbouwplannen zijn 
echter gemeentelijke aangelegenheden. 
Ondanks dat wij intensief contact met de 
Zeeuwse gemeenten laten we taken en 
verantwoordelijkheden daar waar ze lig-
gen. 

4.  Hoeveel bedragen actueel de provin-
ciale reserves en hoe en hoeveel kan 
volgens GS worden ingezet om de fi-
nanciële schade te beperken van het 
Coronavirus? 

4.  In de recent aan u aangeboden Voor-
jaarsnota 2020 gaan wij in op het finan-
cieel perspectief. Op pagina 48 wordt 
specifiek ingegaan op de ontwikkeling 
van de Algemene Reserve en de met u 
afgesproken weerstandsratio. Wij geven 
daar aan: “Na deze onttrekkingen be-
draagt de ratio ‘algemene reserve’ 2,4, 
waardoor deze nog steeds ruimschoots 
voldoet aan het minimale niveau van 
1,0. Daarmee biedt de algemene re-
serve nog steeds ruimte om eventuele 
toekomstige knelpunten te kunnen op-
vangen. “  
 
Voor een overzicht van de overige re-
serves, die niet vrij aanwendbaar zijn, 
verwijzen we u naar de recent aangebo-
den Jaarstukken 2019. 
 

5.   5.   
 

6.  Zijn GS bekend met steunpakketten 
van andere provincies? Indien dit zo 
is, verzoeken wij u deze informatie te 
delen met PS. 

6.  Ja, wij hebben wekelijks contact met an-
dere provincies en het IPO. Het IPO in-
ventariseert bij provincies naar de maat-
regelen die worden genomen voor de 
aanpak van de corona-crisis. Deze bij-
lage is toegevoegd. 
 

7.  Zeeland is een provincie met een 
grote toeristische alsook culinaire 
sector. Deze sectoren zijn van groot 
belang voor de Zeeuwse economie 
en voor de aantrekkingskracht van 
Zeeland. Deze sectoren worden bij-
zonder hard geraakt door de (nood-
zakelijke) maatregelen om het coro-
navirus in te dammen. De FVD-frac-
tie heeft begrepen dat de Europese 

7.  De Eurogroep, de vergadering van de 
ministers van Financiën van de eurolan-
den, is het donderdagavond 9 april jl. 
eens geworden over een steunpakket 
van ruim 500 miljard euro in om de eco-
nomische gevolgen van de coronacrisis 
te kunnen opvangen. Vanuit het ESM 
komt ongeveer 240 miljard beschikbaar. 
Via het ESM kunnen landen gunstig le-
nen voor kosten van ‘zorg, genezing en 
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Unie (EU) een miljardenfonds wil op-
zetten (van o.a. door Nederlanders 
opgebracht belastinggeld) om nood-
lijdende regio’s (in Zuid-Europa) te 
ondersteunen. Zijn GS bereid om te 
bezien of de EU ook de Provincie 
Zeeland uit een eventueel zo’n op te 
zetten fonds kan ondersteunen? 

preventie’ die ‘direct of indirect’ met het 
virus samenhangen. De Europese In-
vesteringsbank maakt nog eens 200 mil-
jard vrij voor leningen aan de zwaarst 
getroffen sectoren, vooral in het midden- 
en kleinbedrijf. Ook is er overeenstem-
ming over 100 miljard aan leningen van-
uit de Europese Commissie, ter onder-
steuning van nationale maatregelen op 
het gebied van werktijdverkorting. De 
bedoeling daarvan is om zo veel moge-
lijk werkgelegenheid te behouden. Van 
deze maatregelen kan Nederland ook 
gebruik maken. Uiteraard zullen wij ons 
inspannen deze middelen ook ten goede 
te laten komen van Zeeuwse onderne-
mers. 
 

 
 
 
 
 
Namens de fractie van het Forum voor Democratie 
 
 
Fred Walravens, Eelco van Hoecke en Martin Bos 

 
MIDDELBURG, 12 mei 2020 
 
Gedeputeerde Staten, 
 
Drs. J.M.M. Polman 
A.W. Smit 
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